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Formalia – valg af dirigent og referent
Andreas Møgelmose vælges som dirigent og Mette Uduak vælges som referent.

Andreas konstaterer at indkaldelsen til GF er sendt ud rettidigt.

Bestyrelsens beretning for det forløbne år
Formanden, Vibeke, kommer med beretning fra det forløbne år. Vedhæftet som bilag.

Arbejdsudvalgenes mundtlige beretning for det forløbne år
1. Trænerudvalget bestående af Jeppe, Thor, Lukas og Emil: Udvalget er oprettet indenfor 

det sidste år. Formålet er at udvikle og strukturere mulighed for træning i klubben for både 
børn, unge og voksne. Sammen med Johannes Madsen er der fastlagt en træningsmanual, 
deriblandt vision, målsætninger, generel strukturering i takt med at klubben vokser. Vi har 
oprettet endnu et børnehold om torsdagen og Johannes har startet et voksenhold. Der er i 
forvejen ét voksenhold der trænes af andre. Fremadrettet skal der fastlægges et 
kommisorium for træning i klubben, så det også er nemt for andre at overtage.
Trænerrollen er blevet aflønnet, hvilket betyder at man påtager sig flere opgaver og opgaven
som træner er mere omfattende.

2. Børnetræning (Emil og Lukas): Fastlagt et nyt hold for (begynder-)børn om torsdagen. 
Tirsdagsholdet kører videre som det plejer. Også for disse hold skal der fastlægges et 
kommisorium der gør det nemt at overtage træner rollen.

3. Juniorhold (Jeppe og Thor): Der er kommet en del nye juniorer til. Nogle træningsmetoder
er overtaget fra sidste trænere, andre er vedtaget for at gøre juniorerne mere 
konkurrencedygtige på landsplan. Der er stigende efterspørgsel fra juniorerne i at være med 
i konkurrencer.
Det er vigtigt at lave flere ture og skabe et større fællesskab. Fremfor én årlig tur, så tage på 
flere mindre ture til fx andre klubber for at træne andre stile. Vi er også i kontakt med andre 
klubber i landet for at skabe mere træning på tværs af landet.

4. Sikkerhedsudvalg (Endika, Jon, Stefan O. og Hanga): Vores definition for udvalget er 
først fastlagt for 2 uger siden. Der er masser af opgaver i form af tjek af udstyr, opsætning af
kommende autobelays. Vores formål er at skabe større sikkerhed i klubben.

5. Tutorudvalg (Rasmus V.): Pga. medlemsstoppet er der ikke længere introhold, hvilket 
betyder at der ikke er så mange aktiviteter for tutorerne. Derfor er vi ved at undersøge hvilke



opgaver vi ellers kan påtage os i klubben, så vi kan bidrage andre steder.

6. Tutorer i Mekka (Daniel, Nicholai og August): Vi er i Streetmekka hver mandag hvor vi 
bygger ruter, hjælper folk med at komme i gang med klatring. Vi er glade for de nye greb vi 
har fået af klubben, da det nuværende greb i Mekka begrænser mulighederne. Vi arbejder på
at skabe et stærkere samarbejde med AAKK, da der også er rigtig stor efterspørgsel på at 
bilve medlem i klubben. Derfor prøver vi at skabe lignende muligheder som der er i AAKK.

7. Rutebyggerudvalget (David og Kira): Der har været stort udskifte i rutebyggerholdet, da 
mange medlemmer er flyttet. Derfor har vi fået en del nye rutebyggere og haft brug for at 
fastlægge en ny struktur. Vi har brugt knap 200.000 kr. på greb – nogle med 6 mdr. 
leveringstid. Vi har købt nye redskaber til rutebyg og haft en workshop med klatrere der 
aldrig har bygget før. Kaosvæggen har fået nye greb der kun skal bruges til den. 
Fremadrettet har vi tænkt os at kommunikere mere og bedre med klubbens medlemmer og 
håber på mere aktivitet fra klubbens medlemmer vedr. rutebyg.

8. Instruktørudvalg: Udvalg er lige blevet oprettet i går. Eftersom der ikke kommer flere 
medlemmer til lige foreløbig, er fokus nu at videreudvikle de nuværende kompetencer, bl.a. 
har vi netop haft 10 instruktører på K3. Derudover er der sikringskurser en gang månedligt. 
Vi vil arbejde mere på udvalget, såsom formål og aktiviteter, men vi er som sagt kun lige 
oprettet.

9. Brugergruppe (Vibeke): SPH, AAKK og Foreningen SPH. Kommunikation foregår 
hovedsageligt pr. mail. Vi har årets første møde snarligt. Indtil videre har kommunikationen 
hovedsageligt handlet om booking af fællessalen. Der er også blevet sorteret ud i de emner 
der diskuteres i Brugergruppen, hvilket har gjort arbejdet nemmere.

10. Klubværten (Malte): Jeg fungerer som blæksprutte mellem alle de andre udvalg, da jeg 
har min daglige gang i klubben. Jeg havde også en stor rolle ved DM som praktikeren og er 
nu også blevet uddannet instruktør K2 og K3 for at jeg også kan udføre opgaver med de 
øvrige instruktører. Jeg har haft ansvaret for Try Outs, som var en aktivitet med kommunen, 
hvilket har resulteret i flere medlemmer. Jeg har været med til at starte barselsklatring op 
som er blevet til familieklatring for at flere kan være med. Jeg får rigtig mange henvendelser
fra folk der gerne vil være medlem og er forundrede over medlemsstop. 
Der er mange projekter i støbeskeen, bl.a. The Cube og Projektudvalget som der kommer 
meget mere om senere.
Med den størrelse vores klub har nu, kunne jeg godt tænke mig at vi prøver at favne mere af 
det sociale arbejde – vi har ansat en småjobber gennem Små Job med Mening, og jeg vil 
gerne arbejde mere med dette. Jeg har også haft en stor opgave med at stå for 
brugerundersøgelsen, der blev sendt rundt for en måneds tid siden. Der var 217 
respondenter. Malte gennemgår resultater fra undersøgelsen.



Udnævnelse af årets medlem
Der har været mange kandidater til udnævnelsen og Bestyrelsen har endda overvejet om medlem 
skal være i flertal. Jeppe Hovedskov Andersen, bliv ved med det samme engagement om alle 
trænerhold, rutebyg, klubture osv. som du har gjort hidtil. Man er altid garanteret et smil og hjælp af
dig, når man møder dig. 

Forelæggelse af regnskab for det forløbne år til 
godkendelse, samt budget for det kommende år
Regnskab 2023:
Kasserer: Vi har pt. 700 medlemmer og 133 på venteliste.
I år er første fulde år med klubvært hvilket også kan ses på regnskabet da Malte har en masse 
aktiviteter. Det høje medlemstal kan ses i regnskabet både i indtægter, men også rengøringsudgifter,
da der oftere skal gøre rent. 
Indtægter på 2mio., udgifter på 1,645 mio., resultat på 438.000 kr. og et indestående på 1,392 mio. 

og indestående er nu flyttet over på en konto der giver renter.

Et medlem spørger hvorfor regnskabet ikke er godkendt af revisor. Der svares at regnskabet plejer 
at blive underskrevet ifm. GF og ikke ved udsendelse op til.
Revisor: Kasserer har gjort et stort arbejde i at få styr på bilag fra medlemmer, kørsel, og der er 
ryddet op i konti ifm. skift af bogholder. 
Regnskabet godkendes.

Budget 2024:
Thomas Sigsgaard er den nye regnskabskonsulent og præsenterer sig selv. ”Jeg har selv klatret i 12 
år, så jeg kender klatretermer. Jeg arbejder deltid i DKLAF og er regnskabskonsulent i 4 andre 
klubber, så økonomi og klatring er mine spidskompetencer. Jeg er ret begejstret for alle jeres udvalg
og hvad I har gang i, og vil anbefale at prøve at bruge de andre klubber i DK, da nogle har 
erfaringer at trække på og andre arbejder på at være hvor I er nu.”
Kasserer: Der er oprettet fire poster til hvert udvalg: forplejning, fællesarrangementer, uddannelse 
og udstyr.
Vores indtægter i budgettet for i år er højere, men der er ikke et højere forventet resultat pga. flere 
stigende udgifter heriblandt, rengøring og løn.
Fremadrettet vil udgifter til greb være en del af driften i regnskabet.
Et medlem spørger ind til den stigende udgift på bogholderiet, hvad er det man får for den store 
difference ift. tidligere?
Bestyrelsen svarer at udgiften til bogholder sidste år var meget lav, da vi blev underprioriteret ift. 
andre projekter. Året forinden fik bestyrelsen først tilsendt første overblik over indtægter og 
udgifter i september. Det er derfor svært at sammenligne udgift fra tidligere bogholder med skiftet 



til Thomas.
Thomas svarer at hans timesats er lavere end tidligere bogholder, men han forventer at lægge en del 
flere timer i opgaven for bl.a. at lave månedlige afrapporteringer. Det er desuden et estimat, hvad 
der står i budgettet – måske bliver det højere, måske bliver det lavere.
Revisor påpeger at eftersom klubben vokser, er økonomien også en større opgave. Hun gør 
opmærksom på at opgaven med revision af regnskabet har været voksende de sidste par år, og 
nærmest kaotisk at skulle gennemgå pga. de manglende afrapporteringer.
Et medlem spørger hvorfor budgettet ikke skal godkendes og hvorfor det senere kommende forslag,
The Cube, ikke fremstår i budgettet?
Der gøres opmærksom på at det ikke er nævnt i vores vedtægter at budgettet skal godkendes. Der 
gøres også opmærksom på at vi er 3,5 måned inde i 2024, hvilket kan gøre det problematisk at 
skulle godkende et budget.
Et medlem spørger til stigende udgift på forsikring, konsulent og sikkerhedsudvalget samt 
uddannelse af rutebyggere.
Der svares ”svar skyldigt” på forsikring. Konsulent er Per Juul der skal gennemgå sikkerheden af 
klubbens faciliteter (se bestyrelsens beretning for det forgangne år) og rutebyggerudvalget har 
planer om at afholde to masterclasses hvor der skal 10 medlemmer med på hver masterclass, som 
koster 1.500 kr. pr. person.

Fastlæggelse af kontingent
Bestyrelsen foreslår, at kontingentet for voksenmedlemmer øges med 50 kr. pr kvartal, så 
årskontingentet stiger fra 2200 kr. til 2400 kr.
Kontingentet for et børnemedlemskab foreslås ligeledes hævet med 50 kr. pr kvartal, så 
årskontingentet stiger fra 1200 kr. til 1400 kr.
Motivation: Kontingentet steg sidste gang i 2022. Siden da er vores udgifter til husleje steget 4% i 
2023 og igen 4% i 2024. Vi betaler nu 28.801,56 kr. i husleje om måneden. Kontingentet til Dansk 
Klatreforbund steg i 2022 til 80 kr. pr medlem – en stigning på 30 kroner pr medlem. Vi har haft 
øgede lønudgifter til vores ansatte. Kommunens tilskudsprocent for lokaletilskud er ændret fra 73% 
til 71% af de tilskudsberettigede udgifter. Derudover er vi begyndt at aflønne vores trænere på 
timebasis.

Der opstår en debat af hvad frivillighed er i 2024 og hvorvidt den skal aflønnes og er ”forening” den
rette forretningsform for klubben.
Et medlem gør opmærksom på at det er en forening der burde blive drevet af frivillige og trænere 
og instruktører bør ikke aflønnes.
Et andet medlem mener at der bør oprettet en post i budgettet for opsparing
Et tredje medlem spørger ind til hvad de nyoprettede træningshold koster og hvad man får for 
pengene. 
Bestyrelsen svarer at oprettelsen af træning er nyt og det er en proces at finde ud af om der er 



interesse for det og hvad folk vil betale.
Øvrige medlemmer gør opmærksom på at for 50 kr. får man flere penge til faciliteter og til at 
udvalgene kan udføre endnu flere aktiviteter og for 200 kr. om måneden får man fantastiske 
klatrefaciliteter 24/7.

Der stemmes for en stigning af kontingentet.

Behandling af indkomne forslag
Forslag fra bestyrelsen: 

1. Vedtægtsændringer i §7: Punkt 4 

Motivation: Punkt 4 i Dagsorden for GF skal deles op i to, da det nuværende kan tolkes på to 

måder, hvorfor Bestyrelsen foreslår at det tydeliggøres ved at deles op. Dette drejer sig kun om 

punkt 4 i §7.

Forslaget vedtages.

2. Vedtægtsændringer i §7: Punkt 7-8 vedr. valg af medlemmer af bestyrelsen OG §11: stk. 
2 og 4.

Motivation: Bestyrelsens argumentation er at i princippet kan hele bestyrelsen gå af samtidig 
hvilket er meget skrøbeligt. De mener at der vil være god kontinuitet hvis der altid vil være 
medlemmer i bestyrelsen fra sidste turnus til at samarbejde med nye medlemmer.
Et medlem giver udtryk for bekymring om det kan gøre det sværere at rekruttere medlemmer hvis 
man skal være i bestyrelsen i to år.
Bestyrelsen gør opmærksom på, at man ikke kan ”tvinges” til to år, da man altid har mulighed for at
træde ud af bestyrelsen, hvis man skal flytte eller lign. 
Der spørges ind til hvad rollen som næstperson indebærer. Bestyrelsen oplyser, at en næstperson vil
kunne fungere som sparringspartner for stedfortræder for forperson. Én man, som forperson, ved er 
til rådighed.

Forslaget vedtages.

3. Vedtægtsændringer §10, stk. 1
Motivation: Fremfor at der skal indkaldes til en ekstraordinær generalforsamling fordi 2/3 af 
klubbens medlemmer ikke er til stede ved GF, skal det være gældende at det er 2/3 af de 
tilstedeværende ved GF der kan ændre vedtægter.
Flere medlemmer giver udtryk for at ændringen er udemokratisk og fjerner et kæmpe sikkerhedsnet.



Det øger muligheden for kup.

Forslaget nedstemmes og vedtages ikke.

4. Udvidelse af udgiftsrammen ift. klubværten

Motivation: Der blev på GF 2022 godkendt en fast årlig ramme på 350.000 kr. til lønudgifter. Den 
ramme blev nået i år og bestyrelsen vil derfor gerne have at rammen skal følge markedets udvikling
og ikke være fast, da klubværten selv kan udregne hans mulige lønudvikling. 
Der gøres fra flere medlemmer opmærksom på at forslaget er lidt uklart, da der ikke er en ramme 
for hvor meget lønnen kan stige. 
Thomas oplyser at Malte er ansat i en funktionærstilling og de forhold der gældende deri.
Stemmer for: 24
Imod: 16

Forslaget vedtages.

5. The Cube

Motivation: I samarbejde med kommunen har bestyrelsen kigget på øvrige faciliteter og lokaler. 
Kommunen har foreslået en lokalitet, som der ikke er endeligt go på endnu, da der skal undersøges 
renoveringsmuligheder.

Adressen er Kastetvej 24 og lejemålet måler 7x7 meter. Den årlige leje er 101 kr. pr. kvadratmeter 
og skal bruges som supplement til vores nuværende faciliteter. 
Bestyrelsen foreslår at der skal indkøbes og opstilles et kilter board på 16x12 fod, og et 
campusboard der er 155 cm. bred samt en 2 meter bred hangboard bjælke.
Malte har undersøgt forskellige priser og den dyreste mulighed koster 596.000 kr. 

Der er ikke toilet i bygningen, men der er toiletfaciliteter i foyeren i nabobygningen.

Reaktioner: Et medlem gør opmærksom på de 600.000 kr. går til udstyr vi kan tage med videre til 
en anden lokation. Et kilter board har været til forslag på sidste to GF så der er tydeligvis interesse 
for netop dét udstyr.

Der spørges ind til brandsikkerhed, hvilket bestyrelsen ikke kan svare på endnu, da bygningen skal 
renoveres af kommunen. Det skal selvfølgelig undersøges.

Det er et lille areal – hvordan skal det bruges af medlemmerne?
Bestyrelsen forventer ikke at der vil være mange der benytter faciliteterne ad gangen. Måske tage 



derned i en gruppe og træne sammen. Hvis der bliver travlt, skal der muligvis tænkes i 
bookingsystem.

Trænerne kan også bruge faciliteterne. 

Et kilter board kan bruges af alle. Et kilter board koster det samme i indkøb uanset hvor det placeres
og det er eftertragtet af medlemmerne.
Bestyrelsen gør opmærksom på at et introkursus vil være påkrævet. Det kan evt. være en mulighed 
at gøre The Cube til et tilkøb så det ikke er alle chips der kan tilgå stedet, men kun de der specifikt 
ønsker det.

Forslaget vedtages.

Forslag fra medlemmer:

Forslag fra Malte Weinkouff Lund:
Motivation: I takt klubbens lynhurtige udvikling i medlemstal over de sidste 5 år og dermed også 
større økonomi, har vi fået udviklet vores udvalg af greb gevaldigt med indkøb af super fede 
volumener, store fede slopers, pinches, pockets og (næsten) alt derimellem. Det er selvfølgelig 
super fedt, men jeg synes, at der er blevet glemt noget af det der i min optik er utrolig vigtigt, 
nemlig jugs. Gode positive greb, som gør, at alle de nye medlemmer, vi tiltrækker har noget nemt 
og komfortabelt at starte deres klatrekarriere på.

Jeg forstår udmærket godt, at de erfarne og stærke medlemmer som gennem tiderne har stået for 
grebsindkøb har haft mest lyst til at købe de nyeste lækre greb som kan skabe ny inspiration til 
vores mange rutebyggere. Men jeg mener, at vi har en kæmpe udfordring med at sætte både ruter 
og problemer som er nemme nok til at imødekomme nybegyndere, børn og helt almindelige 
medlemmer.
Derfor foreslår jeg, at klubben allokerer op til 75.000kr udover det eksisterende grebsbudget til 
indkøb af jugs, gode positive greb og tilhørende fødder.
Jeg vil gerne selv være med til at udvælge passende greb og har også fået positiv tilkendegivelse af,
at rutebygudvalget også kunne være interesseret i at være behjælpelige med at finde passende greb 
til indkøb.

Kommentarer:
Diskussion om hvor posten skal komme fra?
Stort ønske fra rutebyggerne også at have jugs til at bygge både ruter og problemer

Forslaget er vedtaget



Forslag fra Morten Spangsberg
Forslag 1: Generalforsamlingen bedes tage beslutning om følgende: Bestyrelsen udarbejder løsning 
til afhjælpe problematikken med løse madrasser i rebhallen. Blandt mulige løsninger bestyrelsen 
kan vælge at implementere er eksempelvis:
Løsning 1: de løse madrasser fjernes, uden yderligere tiltag.
Løsning 2: madrasserne ombetrækkes eller udskiftes, samtidig med tilføjelse af skrå kant på den ene
langside, samt at madrasserne fastmonteres langs rebvæggen.
Løsning 3: madrasserne fjernes og der laves ny gulvbelægning, f.eks. med stødabsorberende 
gummi, i x antal meter ud fra væggen.
Motivation: madrasserne, herunder niveauforskel mellem gulv og madras, samt at de placeres løst i
hallen, udgør en sikkerhedsrisiko ved sikring. Det er ikke muligt at udføre optimal dynamisk belay, 
og ved fald er der risiko for at belayer snubler over madrassen, til fare for såvel belayer og 1. 
mand.
Pris: ?

Kommentarer: Der er ofte kalk på gulvet hvilket gør madrasserne rutsjer. Flere medlemmer vil gerne 
have noget at falde ned på hvorfor det er nødvendigt med en madras. 
Der gøres opmærksom på at det tidligere er blevet besluttet at der skal være madrasser under 
autobelays. 
Det er et problem at madrasserne er løse fordi de skrider rundt, men de er en god hjælp.

Forslaget vedtages.

Forslag 2: Generalforsamlingen bedes tage beslutning om at bestyrelsen aktivt arbejder for, gennem
aftale med Sportshøjskolen, at anskaffe og etablere fodliste til væggen under campusboard.
Motivation: Fodlister muliggør brug af campusboard for mindre stærke/mindre erfarne/yngre 
klatrere, samt flere former for træning. Pris: 2500,-?

Kommentarer: Fodlister er lister der placeres så man har noget at have fødderne på når der klatres. 

Ingen stemmer imod. Forslaget vedtages.

Forslag 3: Generalforsamlingen bedes tage beslutning om, at bestyrelsen aktivt arbejder for, 
gennem aftale med Sportshøjskolen, at give adgang til alt (eller størstedelen hvis Sportshøjskolen 
afviser at give adgang til alt udstyr) træningsudstyr på 1. sal. Om nødvendigt kan en sådan adgang 
evt. indebære et mindre ekstra kontingent, til medlemmer af Aalborg Klatreklub, der har ønske om 
at benytte udstyret.
Motivation: til skadeforebyggelse, genoptræning efter skade, samt til træning af klatrerelevante 



færdigheder, er det nuværende tilgængelige udstyr på 1. sal ikke tilstrækkeligt.

Kommentarer: Der gøres opmærksom på at det er Sportshøjskolen der har adgang til nogle af vores 
faciliteter gennem deres ophold. Selve maskinerne ejes af Foreningen Sportshøjskolen, som ikke 
har adgang til vores faciliteter. Derfor falder argumentet for kontingentet. 

Forslaget falder

Forslag 4: Generalforsamlingen bedes tage beslutning om, at bestyrelsen i 2024 formulerer vision 
og strategi for klubben, samt informerer klubbens medlemmer herom.
Motivation: Fravær af vision og strategi kan være anledning til problemstillinger, der medfører 
usikkerhed og potentielt utilfredshed blandt medlemmerne. Der er desuden behov for stillingtagen 
omkring klubbens retning og fremtid, herunder information til medlemmerne om f.eks.:

 klubben om 3, 5, 10 år?

 samarbejdet med SPH?

 Økonomi?

 Status quo eller udvikling?

 Større indkøb, f.eks. Kilterboard, lift?

 Nye lokaler?

 Boulders i Aalborg – medlemsflugt?

 Medlemstal: medlemsstop, forskellige medlemskabstyper/tidsrum?

Forslaget vedtages.

Bestyrelsesmedlemmer

Bestyrelsen skal, jævnfør vedtægterne, bestå af en formand, en kasserer og yderligere fire til seks 
medlemmer.
Derudover skal der vælges to suppleanter, en revisor og en revisorsuppleant. De skal alle være 
aktive medlemmer i klubben.

Den nuværende bestyrelse og deres hensigt for genopstilling er som følger:

 Formand, Vibeke Rødsgaard-Mathiesen (genopstiller)

 Kasserer, Rasmus Starup (genopstiller)

 Bestyrelsesmedlem David Michalik (genopstiller)

 Bestyrelsesmedlem, Rasmus Væver (genopstiller ikke)



 Bestyrelsesmedlem, Stefan Otte Jørgensen (genopstiller ikke)

 Bestyrelsesmedlem, Malene Agermose (genopstiller ikke)

 Bestyrelsesmedlem, Asbjørn Andersen (genopstiller ikke)

 Bestyrelsesmedlem, Anne Bjerre Hammer (genopstiller ikke)

Valg af ny bestyrelse
Medlemmer der opstiller:

 Camilla Munk opstiller

 Lasse Sigsgaard opstiller 

 Thomas Ilum Andersen opstiller

 Rasmus Bod Olesen opstiller

Alle vælges.

Valg af suppleanter
Suppleant, Niels Staun, genopstiller ikke
Suppleant, Rasmus O, genopstiller ikke

Jens Munk Clemmensen opstiller som 1. suppleant
Troels Lynge Hansen opstiller som 2. suppleant

Valg af revisor og revisorsuppleant
Revisor, Sidsel Wåhlin, genopstiller ikke
Revisorsuppleant, Keld B. Sørensen, genopstiller

Jesper Ravn-Nielsen opstiller som revisor og vælges.
Revisorsuppleant Keld B. Sørensen genopstiller og vælges.

Eventuelt
Vibeke takker Nikolai M. Rasmussen for hans mangeårige indsats som børnetræner.

Vibeke takker de afgående medlemmer af bestyrelsen for deres indsats. 

Tak for i aften.



Bestyrelsens beretning 2023

For at hjælpe min hukommelse har jeg her op til generalforsamlingen trawlet gennem klubbens FB gruppe, 
gennem bestyrelsens opgavetracker Jira, gennem diverse tråde på Discord, gennem min mailboks og endelig 
gennem min uundværlige analoge notesbog. Og igen i år må jeg konstatere, at det er helt vildt, hvad der når 
at ske fra det ene år til det andet her i klubben.

Når udvalgene om lidt aflægger deres mundtlige beretning, vil I høre om mange af aktiviteterne, som finder 
sted uden at I måske skænker dem en tanke i hverdagen, men som kun kan gennemføres fordi en gruppe af 
frivillige dedikerer tid og arbejdskalorier til glæde for klubbens øvrige medlemmer. 
Uden klubbens frivillige havde vi ingen klub, så før vi går videre, vil jeg gerne, at vi giver alle klubbens 
frivillige en velfortjent hånd. Tænk også gerne på dem i hverdagen og giv dem gerne et anerkendende klap 
på skulderen, når det passer sig. 

Inden GF sidste år havde vi et visionsmøde med ca. 35 medlemmer i klubben. Jeg indrømmer gerne, at det 
var et møde, jeg ikke kunne styre – de spørgsmål bestyrelsen på forhånd havde stillet, var ikke dem 
medlemmerne ønskede at tale om – i stedet havde alle havde masser af forslag og ønsker til fremtidens 
Aalborg klatreklub. Derfor var den nyvalgte bestyrelse sidste år også godt klar over, at klubbens fremtid var 
noget, vi måtte i gang med at se på. 

Vi fik Dansk Klatreforbund (DKLAF) med på råd. De rådede os til:
- at bygge vores organisation op – så vi har en kendt og velfungerende struktur, der kan overføres til evt. nye 
lokaler
- gradvist at bygge vores medlemstal op, så vi på et eventuelt flytningstidspunkt er på så tæt som muligt på 
det, som vi vil flytte til
- sideløbende at prøve at søge egnede bygninger, være i dialog med kommune og andre der kunne være 
behjælpelige med en lokalitet
- at skabe opmærksomhed om klubben

De fire punkter, har vi arbejdet med – ved siden af DM, Aalborg Open, parkering, interne kurser og alt det 
andet, I kommer til at høre om fra udvalgene. Nåh ja, og så har vi da også lige fejret, at vi blev valgt som 
Årets klub 2022 :)

I forhold til opbygning af organisationen, så er det lykkedes at få en række velfungerende udvalg op at køre. 
De er i gang med også at blive velbeskrevet – og så snart denne proces er færdig, vil I kunne finde 
beskrivelserne på vores hjemmeside. 

For at kunne skabe kontinuitet i bestyrelsesarbejdet, har vi foreslået en række vedtægtsændringer, som vi 
skal stemme om senere - og for at skabe overblik og gennemskuelighed i økonomien – hele året rundt - har 
vi ansat Thomas Sigsgaard i stedet for vores gamle bogholder. Vi er sikre på, at Thomas bliver en gevinst for
klubben. Vi er allerede blevet rigtig godt vejledt i forhold til placeringen af vores likvide midler og i forhold 
til kontrakter og ansættelse af vores lønnede medarbejdere.

Vi har i årets løb holdt ret mange møder med DKLAF og med Aalborg kommune i forhold til sparring og 
drøftelse af nye mulige faciliteter. Vi har også drøftet vores lokalesituation med vores udlejer højskolen og 
forsøgt at skaffe mere plads her på matriklen. 
Vi har fået afslag på at leje gymnastiksalen og ligeledes på at komme i betragtning til mere plads, hvis det 
skulle ende med, at tennisklubben fraflytter hallen bag vores bygning. 
Til gengæld har vi fået opsigelsesfristen af vores lejeaftale  hævet fra et til tre år. Dette viste sig at være et 
gensidigt ønske fra både os og højskolen. Vi er dog fortsat bundet af vores tiårige aftale der udløber 18. 
september 2028. 



Vi har den helt klare oplevelse, at det er gået op for Aalborg kommune, at vi mener det alvorligt, når vi siger,
at vi mangler plads. Vi har tydeliggjort, at vi er åbne overfor lokaliteter, der kan supplere dem, vi har nu – 
men at vi går efter lokaliteter, der kan rumme en ny større Aalborg klatreklub – her kan det måske indskydes,
at DKLAF har tilkendegivet, at vi skulle gå efter at skabe et nyt Nationalt Stadion.  
Vi har haft det samlede Folkeoplysningsudvalg på besøg, og er via fritidsforvaltningen ved at komme 
gennem til Rådmanden, så vi kan præsentere nogle af de vilde tanker, vi i den afgående bestyrelse har tumlet 
med. Vi er gået fra at kommunikere med én kommunal repræsentant til at have kontakt med en håndfuld. 
Endelig er vi i kontakt til andre idrætsforeninger i Aalborg, der ligeledes søger større lokaler, da vi ved, at jo 
flere vi samlet set er, jo mere velvillig er kommunen. 
I den forbindelse kan vi fortælle, at vi til listen af udvalg meget snart kan føje et Projektudvalg, der sammen 
med den kommende bestyrelse vil blive tovholder på projekt ”ny lokation”. Udvalget vil ligeledes komme til 
at stå for fondsansøgninger. 

Bestyrelsesåret har været præget af de mange, mange mennesker, der gerne vil klatre i vores klub. Vi har nu 
703 medlemmer og 133 er på venteliste, og gæsteklatringen er større end den nogensinde har været tidligere. 
Det er klart, at vi hellere så de 133 på ventelisten, som betalende medlemmer af klubben, da det ville give os 
en endnu bedre økonomi, men vi har valgt at tage den lidt med ro og sikre at den eventuelle vækst kommer 
til at ske i et tempo, hvor vi kan følge med – både administrativt og praktisk men også ved at lade 
medlemmerne komme til orde gennem en medlemsundersøgelse. Denne undersøgelse vil Malte komme ind 
på senere i dag – og klubbens kommende bestyrelse naturligvis arbejde videre med. 

På GF 23 vedtog vi et forslag om anskaffelse af et kilterboard – med en maks. ramme på 125.000 kr. Det 
viste sig, at denne ramme ikke kunne holdes. Placeringen på vores gamle vippevæg viste sig ligeledes 
uholdbar, da vi i årets løb haft forskellige problemer med den. 
Bestyrelsen har dog arbejdet videre med medlemsønsket om et kilterboard – hvilket I vil høre mere om 
senere i dag. 

Per Juul har flere gang været ude og reparere og tilse vippevæggen det seneste år. Afledt af disse opgaver, 
har vi med Per indgået en fast årlig sikkerhedsgennemgang af vores vægge, incl. vippevæggen og 
moonboardet. 

I sensommeren oplevede vi en vis udmattelse i bestyrelsen. DM havde krævet mange timers arbejde, og vi 
havde nogle emner, der blev ved med at fylde på vores bestyrelsesmøder. Vi fik fundet løsninger og fik 
ovenikøbet pludselig og uventet henvendelser fra en håndfuld medlemmer. De kastede ideer på bordet – og 
ikke kun ideer – også det arbejde, der skal til for at få dem ført ud i livet – og en masse energi, glæde og 
engagement blev tilført bestyrelsens arbejde. 
Det satte bl.a. skub i vores nye voksentræning, vores nye træningsmanual, vores sikkerhedsmanual, nyt 
børnehold,  fondsmidler, indkøb af nye autobelays – mange tiltag, der kommer klubbens medlemmer til gavn
og glæde.
Et tydeligt bevis på, hvad frivillighed kan flytte. 

Fem bestyrelsesmedlemmer genopstiller ikke denne gang. Men alle har påtaget sig frivillige opgaver, der 
ligger udenfor bestyrelsens arbejde, og da vi har interesserede kandidater til den kommende bestyrelse, er 
antallet af frivillige i klubben dermed blot steget.

Ifølge vores vedtægters §11 stk. 4 fastsætter bestyrelsen selv sin forretningsorden på førstkommende møde 
efter den ordinære generalforsamling. 
Fra den siddende bestyrelse skal der lyde en opfordring til den kommende bestyrelse:
Det maksimale beløb, som bestyrelsen kan råde over uden at spørge generalforsamlingen til råds har i mindst
10 år været 50.000 kr. Dette beløb er ikke længere tidssvarende i en klub i rivende udvikling, med 703 
medlemmer – og med 133 potentielle medlemmer på venteliste. 



Sørg for, når forretningsordenen skal fastsættes på førstkommende bestyrelsesmøde, at hæve beløbet til et 
beløb, der passer bedre ind i klubbens virkelighed anno 2024.
Det kræver tid, engagement og ikke mindst penge at drive en klatreklub i udvikling.

14.03.24
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